
Consell General de les Valls

Acta Núm. 7/1990

Sessió Tradicional de Setmana Santa
del dia 11 d’abril de 1990.

El dia onze d’abril de mil nou-cents noranta, dimecres, es reuneix a Casa de la Vall el
M.I. Consell General de les Valls en la Sessió Tradicional de Setmana Santa, que ha estat
convocada d’acord amb allò que preveu el Reglament de la M.I. Assemblea i amb l’ordre del
dia següent:

1. Celebració de la Santa Missa.

2. Pagament dels tradicionals tributs del Llot i de la Quèstia.

3. Examen pel procediment de lectura única i, si escau, aprovació de la Proposició
de Llei de Modificació de l’Article 41 del Reglament Tècnic de la C.A.S.S.

A l’inici de la sessió el M.I. Sr. Sub-Síndic General ha sotmès a l’Assemblea una demanda
relativa a l’addició a l’ordre del dia d’un nou punt, que ha estat aprovada per assentiment. Es
tracta del següent:

4. Examen i, si escau, aprovació d’una Proposta d’Acord de la Comissió
Permanent del M.I. Consell General sobre l’adjudicació d’una plaça de
Nunci del M.I. Consell General.

Sota la presidència del M.I. Sr. Josep Casal Puigcernal, Sub-Síndic General, assisteixen
els membres següents:

Per Canillo Els MM.II. Srs. Climent Palmitjavila Torres, Antoni Casal Man-
dicó i Miquel Casal Casal.

Per Encamp El M.I. Sr. Enric Pujal Areny.

Per Ordino Els MM.II. Srs. Joan Naudi Ambatlle, Enric Dolsa Font i Josep
Ma Armengol Adellach.

Per La Massana Els MM.II. Srs. Francesc Grau Esplandiu, Josep Garrallà Ros-
sell, Josep Ma Rossell Pons i Xavier Montané Esplandiu.

Per Andorra la Vella Els MM.II. Srs. Jordi Farràs Forné, Antoni Armengol Vila, Ro-
bert Cassany Vila i Josep Anton Ribes Roca.



Per Sant Julià de Lòria Els MM.II. Srs. Joan Jordi Areny, Josep Cases Baró i Joan Obiols
Camillo.

Per Escaldes-Engordany Els MM.II. Srs. Miquel Aleix Areny, Marcel.lí Albós Riba, Ramon
Canut Bové i Xavier Espot Miró.

Els MM.II. Srs. Jordi Font Cabanes de la Parròquia de Canillo, Roc Rossell Dolcet, Jordi
Mas Torres i Isidre Torres Pons de la d’Encamp, Joan Martínez Benazet de la d’Ordino, i Albert
Pintat Santolària de la de Sant Julià de Lòria, han excusat la seva absència.

Assisteix també el M.I. Sr. Oscar Ribas Reig, Cap de Govern, i el M.I. Sr. Antoni Armengol
Aleix, Conseller Executiu.

A les deu del matí, aproximadament, el Rvd. Sr. Pau Vidal, Arxiprest del Principat oficia
la Santa Missa a la Capella de Sant Ermengol de la Sala de Sessions del Consell General.

A continuació, i sota el control dels Cobradors, els MM.II. Srs. Joan Obiols Camillo i
Ramon Canut Bové, es procedeix al cobrament dels tradicionals tributs del Llot i de la Quèstia,
segons el detall següent:

Parròquia Llot Quèstia

Canillo 300 106,75
Encamp 300 250,00
Ordino 300 174,85
La Massana 300 108,50
Andorra la Vella 300 227,85
Sant Julià de Lòria 300  55,00
Escaldes-Engordany 300 227,85

L’import total recaptat, que suma 3.250,80 pessetes, és ingressat a la Caixa del Govern.

Immediatament, es passa a l’examen del punt següent de l’ordre del dia.

3. Examen pel procediment de lectura única i, si escau, aprovació de la Proposició de
Llei de Modificació de l’Article 41 del Reglament Tècnic de la C.A.S.S.

L’examen d’aquest document s’inicia amb la lectura de la Proposició de Llei presentada
per la Comissió legislativa de Sanitat i Benestar Social.

Acte seguit, es produeixen les intervencions següents:

El M.I. Sr. Xavier Montané informa que la Comissió legislativa de Sanitat i Benestar
Social aprovà en el seu dia aquest document per unanimitat.

El M.I. Sr. Xavier Espot es refereix a l’Article 10 del Reglament General de la C.A.S.S.
respecte a la iniciativa legislativa que disposa l’entitat quan les mesures legislatives afecten el
règim de cotitzacions i prestacions. Aquesta iniciativa -diu- ja es vehiculà a través d’un text
que fou tramès al Govern i al Consell General com a Projecte de Llei durant la legislatura
anterior. La Comissió legislativa ha reprès -afegeix- l’estudi del document que li fou adreçat
en el seu moment, i avui el presenta a l’Assemblea com a Proposició de Llei.

El M.I. Sr. Joan Jordi pregunta quins són els motius que han portat a la tramitació del text pel
procediment de lectura única, i demana que, en tot cas, aquest supòsit no constitueixi un precedent.
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El M.I. Sr. Jordi Farràs contesta que les presents mesures tenen una incidència en les
finances de la C.A.S.S., i que la nota explicativa informa que s’havia constatat una utilització
abusiva de les disposicions anteriors. Per això es va creure adient d’utilitzar aquest procedi-
ment. Finalment, recorda que la proposta fou adreçada per la C.A.S.S. al Govern l’any 1986,
que aquest ho trameté al Consell General el 1989, i que la Comissió responsable en aquest
àmbit no en donà cap seguiment.

El M.I. Sr. Josep Cases precisa que el text tramès a la Comissió legislativa durant la
legislatura passada fou objecte d’àmplies discussions amb els responsables de la C.A.S.S., per
optimitzar els beneficis que aquestes disposicions atorguen als assegurats, i precisa que
efectivament en aquests supòsits el Consell General no disposa d’iniciativa legislativa i ha
d’esperar que la C.A.S.S. formuli la seva proposta per intentar incidir en el contingut d’aquesta
normativa. La urgència -afegeix- que s’ha volgut fer palès en les intervencions precedents no
és tan evident en aquesta matèria com en moltes altres, i posa com a exemple les inversions
que ha realitzat l’entitat en aquests darrers anys.

El M.I. Sr. Jordi Farràs manifesta que seria interessant conèixer el perjudici econòmic
que han sofert les finances de la C.A.S.S. a causa de l’extens termini de tramitació que s’ha
aplicat al document, comptant des de la tardor del 1986, en què es tramet al Govern el Projecte
de Llei, fins al dia d’avui. I demana al Govern que vulgui sol.licitar a la C.A.S.S. aquesta
valoració.

El M.I. Sr. Josep Cases demana igualment que aquesta demanda es faci extensiva a altres
temes, com l’aplicació del Reglament d’Aplicació Núm. 20.

El M.I. Sr. Joan Jordi reitera la seva demanda que s’eviti la utilització del procediment
de lectura única en altres supòsits semblants.

El M.I. Sr. Sub-Síndic General recorda que aquest procediment ha estat utilitzat fre-
qüentment durant la legislatura anterior, en funció del contingut del Projecte de Llei.

El M.I. Sr. Jordi Farràs confirma que la major part de les modificacions de la legislació
de Seguretat Social sobre prestacions i pensions han estat tramitades pel procediment de
lectura única.

El M.I. Sr. Josep Cases manifesta que aquesta afirmació no és correcta, car les modifi-
cacions a la normativa de la Seguretat Social han estat tramitades majoritàriament pel
procediment normal. Tan sols hi ha hagut una excepció en la revisió anyal de les pensions i
de l’augment dels punts de cotització.

No hi ha més intervencions. El M.I. Sr. Sub-Síndic General sotmet a la Cambra la
Proposició de Llei, i declara aprovada per assentiment la Llei de Modificació de l’Article
41 del Reglament Tècnic de la Caixa Andorrana de Seguretat Social, amb el contingut següent:

(**** La Llei ha estat objecte de publicació al Butlletí Oficial ****).

4. Examen i, si escau, aprovació d’una Proposta d’Acord de la Comissió Permanent
del M.I. Consell General sobre l’adjudicació d’una plaça de Nunci del M.I. Consell
General.

L’examen d’aquest punt s’inicia amb la lectura de la Proposta d’Acord presentada per
la Comissió Permanent del M.I. Consell General, que és del tenor següent:
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“Proposta d’acord
d’adjudicació d’una plaça de
Nunci del M.I. Consell General

Atès que en sessió tinguda el 23 de febrer de 1990, la Comissió Permanent del M.I.
Consell General acordà de convocar un concurs entre funcionaris per a proveir una plaça de
Nunci del M.I. Consell General.

Atès que l’esmentat concurs es féu coneixedor per mitjà d’una circular de servei en data
27 de febrer de 1990.

Vist que a l’esmentat concurs hi ha concorregut un únic candidat, el qual reuneix totes
les condicions requerides en l’esmentat document.

Vist el resultat de l’entrevista personal mantinguda pel candidat amb la Sindicatura.

La Comissió Permanent del M.I. Consell General proposa al Ple de la Cambra l’adopció del següent,

Acord:

Adjudicar la plaça de Nunci del M.I. Consell General al Sr. Josep Capdevila Bosch, amb
els drets i obligacions propis del seu càrrec.

Casa de la Vall, 9 d’abril de 1990.”

Cap dels MM.II. Srs. Consellers Generals no hi manifesta objeccions ni oposició, i el
M.I. Sr. Sub-Síndic General declara aprovada per assentiment aquesta Proposta.

Abans de cloure la sessió, es produeixen algunes intervencions de contingut divers,
que es recullen a continuació:

El M.I. Sr. Enric Pujal manifesta constatar que l’ordre del dia de la present sessió és buit
de contingut, malgrat portar ja tres mesos de legislatura. Aquesta observació el porta a opinar
que el treball de l’Assemblea no avança prou, i demana si aquesta impressió personal és el
reflex d’una situació normal.

El M.I. Sr. Sub-Síndic General respon que certament el començament de la legislatura
té una influència decisiva en allò que podria considerar-se com el normal desenvolupament
de les tasques de l’Assemblea, compte tingut que les Comissions legislatives de nova formació
requereixen un cert temps per aposar-se al corrent dels afers pendents, per endegar noves
iniciatives i per conèixer els mecanismes que s’apliquen en el si de la Cambra. A aquesta
situació cal afegir -diu- la mancança del M.I. Sr. Síndic General, que indubtablement té una
influència decisiva en la Sindicatura, per bé que s’intenta suplir la seva absència amb la millor
voluntat. Finalment, manifesta confiar que el Consell General sabrà superar ben aviat aquesta
situació per treballar amb fermesa pel futur del país.

I no havent més intervencions, el M.I. Sr. Sub-Síndic General aixeca la sessió de la què
se n’ha formalitzat la present acta als efectes pertinents. És un quart i cinc de dotze del migdia.

P.O. del M.I. Consell General
El Secretari General en funcions V. i P.

El Sub-Síndic General
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